
Referat fra Bestyrelsesmøde nr. 2 den 11. september2023 

Deltagere: Vinie Hansen, Irene Berri, Ayse Kaya, Karina Hvid. Lisbeth Kjeldsen,  
Lene Møller Olsen, Hiba Faisal (1. sup.) 
Afbud: Berit Arngrimson (2. sup.) og Gajenthini Nadesalingam 
Sted: Teams kl. 19-21  
Mødeleder: Vinie 
Referent: Karina 
 
Dagsorden:                                                   Ansvarlig:           Referat: 

1. Velkommen til Hiba Faisal 
som er nyvalgt 1. suppleant 
og præsentation af 
bestyrelsen, herunder 
stillingtagen til suppleanters 
deltagelse i 
bestyrelsesmøderne 

Alle Kort præsentation af alle i bestyrelsen. 
Selvom vi stort set hvert år har fået nogle 
nye med i bestyrelsen og derfor jævnligt har 
præsenteret os selv for nye, så er det altid 
spændende og godt at få genopfrisket 
fortællingerne om hinandens kompetencer. 
 
Der var opbakning til suppleanternes 
deltagelse i møderne.  
 

2. Opfølgning fra sidste møde: 
- Tilbagemelding til Fåborg 

Fjord om forplejning og 
teknik 

- Det endelige 
konferenceregnskab 

Irene Vi har afsluttet korrespondancen med Maria 
på Faaborg Fjord inden ferien. Vi sendte 
vores klagepunkter til hende, og hun var 
ked af, at så mange havde haft en dårlig 
oplevelse. Vi er enige med hende i, at vi 
prøver at være endnu skarpere i 
kommunikationen til næste år, så vi kan 
forebygge misforståelser. 
 
Ingen ændringer i det tidligere udsendte 
regnskab.  

3. Konferencested: 
- Hotel Fåborg Fjord er 

booket til den 23.-24. maj 
- Lisbeth har foreslået 

Vingsted Hotel og 
Konferencecenter til 
overvejelse måske i 2025 

- Pris pr. kursusdøgn kr. 
1870 

Alle Vinie er forhindret i at deltage i formødet 
den 22. maj pga. en anden 
generalforsamling i en forening, hvor hun er 
formand. 
Vi forbereder os derfor så meget som muligt 
på et møde i april. 
 
Diskussion om evt. afholdelse på Vingsted 
fremfor Faaborg. Lene skal på konference 
på Vingsted i næste uge. Hun prøver at 
forhøre med priser. Der var en generel 
enighed om, at Faaborg er mere hyggeligt. 
 

4. Planlægning af næste års 
konference, flg. emner blev 
nævnt på sidste møde: 

Alle 
 
 

Berit har sendt link til en artikel om 
forskning om de nationale 
sprogscreeninger. Umiddelbart har de ikke 



- Mere om dagtilbud 
- Sprogudvikling 
- Forældres møde med ny 

kultur 
- Selektiv mutisme 
- Overgang fra dagtilbud 

(forslag fra Berit) 
- Sprogscreeninger, Laila 

Kjærbæk 

 
 
 
 
 
 

givet det positive resultat, man havde 
håbet. 
 
Der har været meget kritik af 
sprogscreeningerne generelt.  
 
Inden næste møde skal vi alle læse artiklen.  
 
Irene foreslår et emne omkring 
flygtningepolitikken. Hun har læst en artikel 
af Mikkel Rytter, som netop beskriver, 
hvordan den har ændret sig og hvad det har 
medført. 
”Paradigmeskiftets  konsekvenser” af 
Mikkel Rytter. 
 
Irene prøver at spørge Ketty, om hun har 
nogle idéer til noget praksis omkring 
sproglig praksis og sprogudvikling. De øvrige 
i bestyrelsen prøver også at tænke over, om 
vi kender nogle. 
 
Hiba foreslår at tænke lidt anderledes i 
forhold til at lave et debatpanel. Fx 
bestående af skoleledere/institutionsledere. 
 
I forhold til temaet overgang fra dagtilbud 
til skole. Ayse spørger én, hun kender fra 
Greve Kommune, om han kan bidrage til 
dette. 
 
Hiba foreslår, at der kan laves et oplæg 
omkring lovgivningen på DSA-området. 
Hvilken støtte har de ret til. 
Hiba formulerer lidt mere om punktet til 
næste møde. 
 
Lene synes, det kunne være en god start på 
konferencen med et oplæg fra Dansk 
Flygtningehjælp, Røde Kors eller lign. Hiba 
har kontakter i Dansk Flygtningehjælp, som 
hun vil prøve at kontakte, om de kan 
komme med et input til vores konference. 
Hiba og Karina arbejder begge med 
”deltagelsesmuligheder for alle” 
(mangfoldige læringsmiljøer). Også med 
fokus på, hvordan de flersprogede elever 
kan få mere ud af undervisningen. 
De sender noget materiale til bestyrelsen. 



5. Teaterforestilling om aftenen, 
forslag til teatergrupper/-
forestillinger 

Alle Lisbeth mener, at Gajenthini havde nogle 
idéer sidste år. Irene spørger Opgang 2, om 
de har nogle relevante forestillinger på 
tidspunktet for konferencen. 

6. Kurser mm. fra  
7. Integrationsinfo, skal de 

lægges på hjemmesiden? 
Opfølgning fra sidste møde 

Alle Vi dropper det. 

8. Emner til nyhedsbrev  
 

Alle I det første nyhedsbrev præsenterer vi os 
selv. Alle i bestyrelsen sender ca. 5 linjer om 
os selv til Vinie. Hvad er vores baggrund osv. 
Fristen er mandag den 18. september. 
Herefter sender Vinie det videre til Karina, 
som prøver at sætte det op i et flot layout 
osv. 

9. Eventuelt Alle  
10. Ander konferencer mm. 

- Multikulturelle skoler den 
20.-21. november 2023 

- Småbørnskonference den 
29.-30. januar 2024 om 
digitale medier og sproglig 
udvikling 

 Karina skal på Multikulturelle Skoler. Måske 
er der nogle spændende ideer til 
oplægsholdere mm. 
 
Lisbeth skal med på småbørnskonferencen. 
Den ligger nok for sent til at vi kan få noget 
med i planlægningen af vores konference. 
Men Lisbeth prøver at nærstudere 
programmet for at se, om vi kan få lidt 
inspiration derfra. 

11. Mødeplan, flg. møder er aftalt 
på teams kl. 19-21: 
- 30. oktober 
- 20. november 

Karina laver en mødeindkaldelse på 
de to møder, så de er i 
mødekalenderen. 

 Vi starter kl. 20.00 den 30. oktober. Berit 
kan deltage fra kl. 20.20, så vi andre starter 
så småt kl. 20.00.  
 
Mødet den 20. november flyttes til den 27. 
november pga. Multikulturelle Skoler. 
Tidspunkt: kl. 19.00. 

 

 

 

 

 

 


